

27.2.57, יום ד' (כו' אדר א')

מודיעים מני.י. על איזו הצעה ממתיקה של מינו, אבל לא קיבלנו תכנה.

- באהח עשרה בא אצלי קוולרו (ממוצא פורטוגזי) כתב הטיימס האמריקני, הם רוצים להוציא בליון שיטפל בי ושאלניו מהי החלטתי על סכנת נאצר והוצרכתי לצאת למלחמה? האם אני מתחרט? אם מערכת סיני עוזרת או מעכבת חסדר שלום במזה"ח? מדוע אין ערובות הנשיא ודלס מטפיקות? מה דעתי על יחס הנשיא לישראל? מה דעתי על "תורת" אייזנהוייר? האם איני חושש כי דחית הצעות או"ם וארה"ב תבודד עוד יותר את ישראל? מה יהיה אם יטילו סנקציות? ומה עמדת ישראל בענייני עזה, שרם-א-סיך ומיצרים - ודעת או"ם, ארה"ב ונאצר? חיוכל נאצר לקבל חומש שיש לישראל בלי לסכן מעמדו? האם אני בטוח ב- *survival* של ישראל? האם יקום פעם שלום בין ישראל וערב?

- לפנות ערב קיבלתי הצעה מינו. היא מוסכמת לפי חברינו, עם ממשלת ארה"ב. אנו מצהירים על נסיגתנו חמלאח מעזה, ומודיעים כי עם נסיגתנו יכנסו כוחות או"ם, וכידם ימצא חסלטון הבלעדי הצבאי והאזרחי של הרצועה. עליהם לשמור על הבטחון בשטח, יעזרו לפליטים ויקדמו כמובן חלכלי את הרצועה. הם ישארו בעזה עד סידורי שלום.

אם המצרים ייצרו ברצועה חנאים בניגוד להחחייכות בינלאומית ישראל חסמור על זכות הגנתה העצמית.

ארה"ב ומדינות אחרות יצהירו שרושמים הודעת ישראל, מביעים תקווה שכוחות או"ם ישארו עד שלום, ואם אחרי נסיגת ישראל יש מעשי איבה וחמרת

התחייבויות הבינלאומיות - וזה יחייב עיון באו"ם, ארה"ב תחזיק עם מדינות אחרות באו"ם לדון על הפעולה בהורף או"ם ומחוצה לה חממאיתם לצרכים למען סידור הענינים בהתאם לצורך ולחוק הבינלאומי.

עוררתי שאלות אלו: המימטר הצהרה זו בלי קשר עם המיצרים או לאחר סידור סוסכם במיצרים? היש לקשר הצהרתנו על פינוי עם חנאי במעוף 2 - על השארות הכוחות עד סידורי שלום וכו'? או מצרים העשה צרות ברצועה מבלי חיותה שמה - תארגן פידאיון - איך נפעל נגדם? לא נוכל להכנס כשאו"ם שם?

מלפנו לאבן בוושנגטון ושאלנו שאלות אלו השובתנו הצהרה זו - לאחר סידור ענין המיצרים, רואה צורך להסמיך הצהרתנו על פינוי עם ההנאים ההנאה השארות כוח או"ם. הגנה עצמית, מכוונת - למקרה שהמצרים חשוב.

גולדה בדרך לווינגטון (תגיע לשם בשבע) והוזמנה לדלס. הזמנתי ישיבת הממשלה לשמונה בערב.

יש עוד שאלה: מי יערוב שכוח או"ם לא יצא ויתן למצרים לשוב הלא יחיה כפוף להמרשילר? חרצוג עונה - כי ארה"ב תבטיח שלא יהיו שני שלישים להחלטה מתנגדת.

אבן דוחק על קבלת הצעת פינוי.

- נתכנסה הממשלה בערב. קשה היה לאסוף החברים. קדיש היה בסינמה בת"א, וכשנודע הדבר הראו סרט שהוא מתבקש מיד לטלפון. כרטל הובחל מנען. חריון נמשך עד שהים אחרי חצות. ביקרתי תגוסת המוצע, כי אין בו בשחון לאי-החזרת ממצרים, אבל חייבתי קבלתי ההצעה **אסא** בטקיה שיובטה על ידי גוסת בחיר או ע"י התחייבות מפורשת שהמצרים לא ישובו. רוזן פיתח השקפה שהמרשילר משוחף בקנוניה

והחורעות נוסחו על ידו. לבסוף נתקבלה הצעה. ישבתי עוד כשעה וחצי עם יעקב
הרצוג לנסח הסלגרסות לאבן.

28.2.57, יום ה'

ישיבת המטה - שלא נתקיימה זה זמן רב. לפני הישיבה שוחחתי עם משה
ביחידות, ומסרתי לו על ההתפתחות ומדוע אני חייב קבלת הצעה פינו, כי
בדידותנו המוחלטת שגם צרפת עלולה להתרחק מאתנו מעמידה אותנו בסכנה - שלא
נקבל נשק. משה חלק על כך. לדעתו - הנשק שבידינו מספיק לשנה זו. השיבותי כי
הוא דן על מצבנו המטבחי המציאות חקיימת, ולא במטבח המציאות העלולה להיווצר
אם נזחזח הצעה פינו - ארה"ב ויטילו עלינו סנקציות, ונישאר בלי ידיד אחד.
ונדמה לי שזוכנע.

1.3.57

הזמנתי אלי את ברנשטיין, דוקח, מינץ ובן-יעקב ומסרתי להם על הצעת
פינו, שאלותינו ועמדתנו.

חוך כדי שיחזח חודיעו לי כי נתקבל מברק של 1800 סלים ומפענחים אותו
עכשיו. הזמנתי המטעלה לשעה ארבע בבית, כי אהמול נתקררתי או משחו אחר
קרוב לו - היה לי חום, כאב ראש ובבוקר כאב בגרון.